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1 OPENING 

 

Op woensdag 17 juni 2020 heeft Rijkswaterstaat een webinar georganiseerd voor het vervangen van de 

oeververbinding bij Spannenburg. Het doel van het webinar was om de omgeving te informeren over de 

stappen die sinds de eerste (fysieke) informatiebijeenkomst zijn gezet en te presenteren welke alternatieven 

er zijn geselecteerd voor een nieuwe oeververbinding. Naast het informatieve gedeelte, was er ruimte voor 

de aanwezigen om vragen te stellen.  

  

Naast Rijkswaterstaat was ook Witteveen+Bos aanwezig. Witteveen+Bos ondersteunt Rijkswaterstaat bij de 

Verkenning Friese Bruggen. Er was een opkomst van circa 60 aanwezigen. Het webinar vond online plaats 

vanwege de RIVM richtlijnen in het kader van het COVID-19 virus. 

 

 

2 TOELICHTING 

 

Het programma bestond uit een vooraf opgenomen presentatievideo. Deze presentatie duurde circa  

15 minuten. Tijdens en na deze presentatievideo was er ruimte om vragen te stellen via de chatbox. 

 

De presentatievideo bestond uit een aantal delen. Eerst werd er een terugblik gegeven op de resultaten van 

de informatiebijeenkomst van afgelopen februari. Vervolgens werd toegelicht hoe alle mogelijk oplossingen 

voor een nieuwe oeververbinding getrechterd zijn naar drie alternatieven:  

- een aquaduct is geselecteerd omdat het zorgt voor een ongehinderde doorvaart voor de schepen en er 

geen belemmeringen zijn voor het wegverkeer. Wel heeft een aquaduct voor de aanleg een grote impact 

op de omgeving; 

- een beweegbare brug met 7,40 meter doorvaarthoogte, is vergelijkbaar met de huidige brug alleen dan 

20 centimeter hoger. De brug zorgt voor een kleine impact op omgeving, maar moet wel vaker open 

door de steeds hogere wordende schepen. De beweegbare brug kan bijvoorbeeld een bascule brug of 

een draaibrug worden; 

- een beweegbare brug met 9,10 meter doorvaarthoogte. is een alternatief omdat er voor de 

containervaart geen stremmingen meer zijn op deze locatie. De brug zal dan alleen nog maar open 
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moeten voor bijzondere transporten en hoge zeilschepen. Ook bij een brug van 9,10 hoog kan er 

bijvoorbeeld een bascule brug of draaibrug worden gebouwd. 

 

Tijdens de presentatie is het zoekgebied gepresenteerd waarbinnen de alternatieven kunnen worden 

gemaakt. Het zoekgebied voor Spannenburg is onderverdeeld in vijf deelgebieden. Per deelgebied zijn de 

gebiedskenmerken toegelicht en de voor- en nadelen besproken. Daarnaast zijn een paar belangrijke 

effecten van de alternatieven op de omgeving uitgelicht. De zoekgebieden en een toelichting op de 

alternatieven is terug te vinden op het online participatie platform Friese Bruggen InBeeld. 

 

De presentatie sloot af met een vooruitblik op het vervolgproces en een uitleg hoe de omgeving vragen en 

suggesties online kan indienen op de website. Via de gele knop op rws.nl/friesebruggen kan meegedacht 

worden op de interactieve pagina’s per oeververbinding. De bezoeker komt dan op de website 

https://friesebruggen.inbeeld.app/.  

 

 

3 INBEELD APP 

 

Op dit online participatieplatform kunnen omwonden of andere belangstellenden van de drie 

oeververbindingen vragen en/of opmerkingen plaatsen over de aangewezen zoekgebieden en de 

geselecteerde alternatieven. Op deze wijze probeert Rijkswaterstaat vragen uit de omgeving te 

beantwoorden en zorgen en suggesties op te halen. De ingediende vragen en/of opmerkingen worden 

beantwoord en meegenomen in de afweging naar een voorkeursalternatief voor de nieuwe oeververbinding.  

 

De presentatievideo is in zijn geheel terug te zien op https://friesebruggen.inbeeld.app/ onder het tabblad 

‘Meer informatie’ 

 

Tijdens en na deze presentatievideo was er ruimte om vragen te stellen via de chatbox. De host van het 

webinar legde de vragen voor aan een van de projectteamleden van Rijkswaterstaat en Witteveen+Bos voor 

een antwoord. De vragen en antwoorden tijdens het webinar zijn terug te vinden in bijlage I. De presentatie 

van Rijkswaterstaat en Witteveen+Bos is toegevoegd in bijlage II. 

 

 

4 AFSLUITING 

 

Het webinar werd afgesloten met het bedanken van de aanwezigen en de inbreng van alle vragen. Er is 

ruimte om nieuwe vragen en/of opmerkingen te maken via de InBeeld-omgeving tot en met 5 juli 2020. 

 

De verwachting is dat er in het najaar een voorstel voor het voorkeursalternatief ligt. In het Bestuurlijk 

Overleg MIRT wordt het voorkeursalternatief besproken met de Minister van Infrastructuur en Waterstaat en 

regionale bestuurders. 

 

In het najaar verwachten wij dus bij de omgeving terug te komen om het voorstel voor het 

voorkeursalternatief te bespreken. Het is nog onduidelijk of dit een fysieke of een online bijeenkomst zal 

worden.  

 

 

 

https://friesebruggen.inbeeld.app/
https://friesebruggen.inbeeld.app/
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Vraag Antwoord 

Is er bij een 9,10 meter hoge beweegbare brug gedacht 

aan een lift voor voetgangers en fietsers? Anders is er een 

onneembare barrière. 

Er wordt rekening gehouden met de barrière voor fietsers bij 

een hoge brug. Bij het ontwerp worden de landelijk 

ontwerprichtlijnen voor hellingen voor fietsverkeer gehanteerd. 

Moet er bij het bouwen van een aquaduct ook geheid 

worden? Worden er bijvoorbeeld schroefpalen of iets 

dergelijks gebruikt? 

Het is aannemelijk dat er bij het bouwen van een aquaduct 

geheid zal moeten worden. De technische uitwerking en 

manier van realiseren van een alternatief vindt nog niet in deze 

fase, de Verkenning, plaats. De precieze technische uitvoering 

wordt in de voorbereidingsfase van de uitvoering bepaald. 

Hoe kan het zijn dat een aquaduct meer ruimte in beslag 

neemt ten opzichte van een brug met een hoogte van 9,10 

meter? 

Dit heeft te maken met de diepte en de uitgangspunten die 

horen bij de richtlijnen van een aquaduct. Daarbij wordt voor 

nu uitgegaan van een talud van 1 op 3. Op voorhand wordt 

hier nog geen (ontwerp)optimalisatie in doorgevoerd. 

Is de hoogte van 9,10 meter voldoende voor 

containerschepen met 4 lagen containers op elkaar? Dit 

werd op de info avond in februari genoemd als de nieuwe 

wens/norm. 

Een beweegbare brug met een hoogte van 9,10 meter is hoog 

genoeg voor containerschepen met 4 lagen. Een hedendaags 

containerschip kan ongehinderd onder een 9,10 meter hoge 

brug. 

Hoe breed gaan de bruggen worden? We gaan nu uit van gebiedsontsluitingsweg plus fietspad 

volgens de richtlijnen die hierbij horen. 

Kan de huidige betonconstructie worden hergebruikt? We gaan ervan uit dat de brug einde levensduur is. Dit houdt 

in dat de verwachting is dat er geen hergebruik van de huidige 

betonconstructie zal plaatsvinden omdat het materiaal niet 

geschikt is. 

Is in de optie van het aquaduct een laad- en losplaats 

meegenomen voor buitengewoon vervoer dat over land 

wordt aangevoerd? 

Eventuele laad-en los plaatsen zullen worden meegenomen bij 

het maken van het ontwerp, dus wanneer er een 

voorkeuralternatief ligt. Dit komt in de volgende fase; de 

planuitwerking. 

Voldoet de 7,40 meter brug aan de eisen van de 

hoofdvaarroute? 

Een brug van 7,40 meter voldoet niet aan de eisen voor klasse 

VA vaarweg. De vaste bruggen op de hoofdvaarweg moeten 

een hoogte hebben van 9,10 meter. Spannenburg is onderdeel 

van de staande mast route, daarom moet er een beweegbaar 

deel in een brug zijn. Dit maakt het mogelijk dat ook een 7,40 

hoge beweegbare brug voldoet aan de eisen van de 

hoofdvaarroute. De brug zal dan wel vaker open staan. 

Is een aquaduct een financieel haalbare optie? Is daar al 

naar gekeken en zijn er al gesprekken over geweest met 

provincie/gemeente? 

In deze fase is nog niet naar de financiering gekeken. Wij 

weten wel degelijk dat een aquaduct duurder is dan een brug. 

In de Startbeslissing van de Minister is vermeld dat voor de 

realisatie van een aquaduct medefinanciering vanuit de regio 

benodigd is. Dus daar moeten we wel naar kijken en 

gesprekken voeren met onze regionale partners. De contacten 

zijn hiervoor gelegd met de overheden. 

Voor hoeveel jaar wordt de te kiezen investering gedaan? Het uitgangspunt van Rijkswaterstaat is dat bij vervanging van 

kunstwerken een investering voor 100 jaar wordt gedaan. De 

investeringskosten en de kosten voor beheer en onderhoud 

(de life cycle costs) worden hierin meegenomen.  

Als er wordt gekozen voor de hoogste brug, op welke 

afstand moet dan de weg opgehoogd worden, en hoe 

hoog moet de weg dan worden? 

Bij een 9,10 hoge beweegbare brug, gaat de weg ten opzichte 

van nu 2 meter omhoog. Het alignement zal met een kleine 

100 meter langer worden. Het uitgangspunt is zo’n 50 meter 

per meter omhoog. 

Hoeveel containerschepen komen er per dag langs waar 

de brug dan voor open moet staan? Bij de 7,40 meter 

optie. 

We gaan ervan uit dat bij de opwaardering van de gehele 

vaarweg zal leiden tot een hoger aantal containerschepen. De 

exacte aantallen zijn nu nog beperkt. 

Wanneer het nieuwe object op de oude locatie wordt 

gebouwd en hierdoor een noodbrug moet komen. Hoe 

wordt dan de veiligheid van fietsers en bestuurders 

gehandhaafd, met betrekking tot de vrachtschepen en de 

hoogte van de noodbrug? 

Er moet altijd een veilige oplossing mogelijk zijn. Voor zowel 

het wegverkeer, inclusief de fietsers en voor het vaarverkeer. In 

de planuitwerking zal dit in meer detail uitgewerkt worden.  
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Vraag Antwoord 

Met een storing van vorige week van 2,5 uur, neig ik naar 

een aquaduct. Als je tijden bij elkaar optelt dat verkeer 

voor de brug moet staan wachten in de toekomst en zet je 

tijd op geld dan moet je dit geld bij de kosten van een 

beweegbare brug optellen. 

Die wachttijden spelen een belangrijke rol bij de afweging van 

de alternatieven. In het onderzoek kijken we naar allerlei 

aspecten die omgerekend kunnen worden naar geld. 

Wachttijden worden bijvoorbeeld naar geld omgerekend, als 

effect per oplossing. Dit zal meegewogen worden bij de keuze 

voor het voorkeursalternatief. 

Als we over 100 jaar spreken waarom is dan de bestaande 

brug dan nu al af?  

De brug is in de vlak na de 2 Wereldoorlog aangelegd. Het 

verkeer ten opzichte van toen heeft geleid tot meer belasting 

dan waarop de brug destijds is berekend. Dit heeft geleid tot 

verkorting van de levensduur. 

In welke mate worden de criteria gewogen; 

investeringsbudget, total life cycle cost, ruimtebeslag, 

inbreng omwonenden. Kortom, wat geeft de doorslag wat 

betreft de criteria? 

Op hoofdlijnen beoordelen we op doelbereik, haalbaarheid en 

maakbaarheid, duurzaamheid en externe effecten. De kosten 

zijn onderdeel van het aspect haalbaarheid (LCC, 

investeringskosten). Op basis van al deze gegevens wordt een 

afweging gemaakt voor het alternatief en een globale locatie. 

Dit is geen exacte wiskunde, maar er moet een transparante en 

navolgbare afweging worden gemaakt. Dit is teven een kwestie 

van veel overleg met de stakeholders in de regio.  

Hoe gaat er straks gewogen worden tussen de 

alternatieven? Geld, ruimtebeslag, veiligheid, landschap, 

duurzaamheid, toerisme, etc. Zijn allemaal zo verschillend 

en dus moeilijk te wegen. 

Dat zijn inderdaad relevante criteria. De afweging zal niet 

zomaar een optelsommetje te zijn. De afweging moet 

navolgbaar en transparantzijn. De traceerbaarheid van de 

afweging is ook belangrijk bij het te nemen projectbesluit. 

Tegen het projectbesluit is ook beroep mogelijk bij de Raad 

van State, welke ook op de traceerbaarheid van de afweging 

zal toetsen.  

In verband met de veiligheid op het water heeft een 

aquaduct verreweg de voorkeur. Bij een brug zijn er altijd 

wachtende schepen (jachten en chartervaart). De grote 

beroepsvaart houdt hier niet altijd rekening mee. Wordt dit 

ook meegenomen bij de besluitvorming? 

Ja, dit effect zal onderzocht worden. Binnen nautische 

veiligheid worden alle soorten vaarten meegenomen en de 

situaties die zich voor kunnen doen (bij bijvoorbeeld 

wachtende schepen). 

Vanaf wanneer is het zeker dat er ten alle tijden een 

overgang aanwezig is voor fietsers en bestuurders? 

Er vanuit gaande dat dit voor de tijdelijke situatie geldt, is deze 

zekerheid er pas in de planuitwerking.  

 

We hebben geconstateerd dat de omrijdtijden bij geen brug 

fors zijn. Zeker voor het langzame verkeer. 

Wanneer wordt bepaald hoe de brug er uit gaat zien? We hebben nu nog geen keuze gemaakt over wat voor soort 

beweegbare brug het gaat. Mocht het voorkeursalternatief een 

beweegbare brug worden, dan zal in de volgende fase het type 

brug worden bepaald. Een belangrijk aandachtspunt is 

bijvoorbeeld hoe een type brug in het landschap past. 

Hebben de gemeente en de provincie extra geld 

beschikbaar voor de nieuwe brug of aquaduct? Hoe zitten 

zij er in? 

We zijn nog niet in de fase waarin vanuit de overheden 

toezeggingen gedaan worden op financiën. Op dit moment 

zijn we nog niet zover. De gemeenten en provincie zijn 

betrokken bij het project Friese bruggenen de afstemming 

vindt plaats middels overleggen met de gemeente en 

provincie. 

In hoeverre kijken jullie naar de kegelvaart - hoe meer 

kegels hoe gevaarlijker, tankers etc. Welke variant heeft bij 

gevaarlijke stoffen de voorkeur? 

Dit is een effect dat onder de noemer ‘externe veiligheid’ wordt 

meegenomen. 

Gaan de beweegbare varianten ook in een 24 uurs 

bediening op afstand? 

In de fase van een verkenning wordt dit uitwerkingsniveau nog 

niet uitgewerkt. Bediening zal in de planuitwerking worden 

uitgewerkt. 

Is er overleg met drinkwater pompstation geweest hoe zij 

over een aquaduct denken, als zij dat niet zien zitten heeft 

het weinig zin daar energie in te steken denk ik? 

We hebben contact gehad met Vitens. Vanuit Vitens 

geredeneerd is zoekgebied A niet wenselijk voor het realiseren 

van een aquaduct. 
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Vraag Antwoord 

Dit soort studies zijn toch al vaker gedaan? Komen daar 

dan zulke verschillende varianten uit? Gevoelsmatig heb je 

toch met een aquaduct de minste nadelen? 

Ja zeker, deze studies hebben vaker plaatsgevonden. Alleen 

elke oeververbinding is weer verschillend waardoor je het niet 

zomaar kan overnemen. Hiervoor is maatwerk en passend 

onderzoek vereist.  

 



 

 Witteveen+Bos | 117733/20-010.093 | Bijlage II  

II  

 

 

 

 

BIJLAGE: PRESENTATIE SPANNENBURG 



30-6-2020

1

Spannenburg 

Webinar Verkenning 
drie Friese bruggen

17 juni 2020

1 2

3 4

5

Initiatie Verkenning Planstudie Realisatie 

6

Procedure 

Gereed 2020 2021 2026 

1 2

3 4

5 6



30-6-2020

2

Initiatie Verkenning Planstudie Realisatie 

7

Procedure 

Gereed 2020 2021 2026 

Initiatie Verkenning Planstudie Realisatie 

8

Procedure 

Gereed 2020 2021 2026 

Initiatie Verkenning Planstudie Realisatie 

9

Procedure 

Gereed 2020 2021 2026 

10

Verkenning 

11

˗ Beoordelen op basis van:

· Doelbereik

· Externe effecten 

· Technische maakbaarheid 

· Duurzaamheid

Van oplossingen naar een voorkeursalternatief Aquaduct

7 8

9 10

11 12



30-6-2020

3

Beweegbare brug, doorvaarhoogte 7,40 m Beweegbare brug, doorvaarhoogte 9,10 m

Aquaduct
Beweegbare brug, doorvaarhoogte 7,40 m

Beweegbare brug, doorvaarhoogte 9,10 m

18

13 14

15 16

17 18



30-6-2020

4

A

D

E

B

C

A

D

E

B

C

A

D

E

B

C

A

D

E

B

C

A

D

E

B

C

A

D

E

B

C

19 20

21 22

23 24



30-6-2020

5

A

D

E

B

C

Welke past het best?

25 26

27 28

29 30



30-6-2020

6

32

33 34

35 36

31 32

33 34

35 36



30-6-2020

7

37

U kunt tot en met zondag 5 juli 2020 reageren op deze website. 

Heeft u vragen? 

Mail de projectorganisatie op friesebruggen@rws.nl
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